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Hozott határozatok: 1/2023.(I.9.) - 4/2023.(I.9.) 
 
Hozott rendelet: 1/2023. (I.10.) önkormányzati rendelete a településfejlesztéssel,  

     településrendezéssel és településkép-érvényesítéssel összefüggő  
     partnerségi egyeztetés helyi szabályiról szóló 8/2017. (X.17.)  
     önkormányzati rendelet módosításáról 

 

     2/2023. (I.10.) önkormányzati rendelete a Szervezeti és Működési  
                               Szabályzatról szóló 9/2019. (XII.13.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Zárt ülés volt. 
Zárt ülésen hozott határozat: 5/2023.(I.9.) - 6/2023.(I.9.)  
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Berkenye Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

 

 

1. számú  
 
 

JEGYZŐKÖNYVE 
 
 

 
 
 

Készült: 2023. január 9-én megtartott képviselő-testületi ülésről. 
 

Ülés helye: Községháza Berkenye 
 
Jelen vannak:    German József polgármester    

Székely András Sándor alpolgármester 
Molnár Gábor képviselő 
Sághy Krisztián képviselő    
Somlói Zsolt képviselő   
Majer Annamária jegyző  
Nerpel Árpádné érdeklődő 
Agárdi-Schlenk Brigitta jegyzőkönyvvezető 

 
 
German József polgármester köszöntötte a megjelenteket, megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes, azt 16 óra 01 perckor megnyitja.  
Javasolta a meghívóban szereplő napirendi pontok megtárgyalását. 
A napirendi pontok megtárgyalásával a testület egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) egyetértett. 
 
 
1. Partnerségi egyeztetés szabályairól szóló rendelet módosítása  
Előadó: Majer Annamária jegyző 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
A napirend keretében Majer Annamária jegyző elmondta, hogy Berkenye Község 
Önkormányzatának Képviselő-testülete a településrendezési eszközök elfogadásának rendjét 
érintően 2017. évben alkotta meg a településfejlesztéssel, településrendezéssel és településkép-
érvényesítéssel összefüggő partnerségi egyeztetés helyi szabályiról szóló 8/2017. (X.17.) 
önkormányzati rendeletét. 
A Partnerségi Rendelet 2. §-a értelmében a partnerekkel történő egyeztetés a településfejlesztési 
koncepcióról, az integrált településfejlesztési startégiáról és a településrendezési eszközökről, 
valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 314/2021. (XI. 8.) Korm. 
rendelet és a Partnerségi Rendeletben meghatározott szabályok szerint történik. 
 
A partnerségi egyeztetés jogszabályi előírásai megváltoztak, mivel egy új úgynevezett E-TÉR 
felületen keresztül végezzük azt. Az erre vonatkozó kormányrendelet a településtervek 
tartalmáról, elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes településrendezési 
sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. (VII. 15.) Korm. rendelet. Mivel a korábban 
megkezdett eljárásaink esetén a Korm. rendelet alapján végezzük a partnerségi egyeztetést, ezért 
szükséges a Partnerségi Rendeletet olyan módon kiegészíteni, hogy az egyeztetési szabályok az 
új eljárásra nem alkalmazandóak. 
 
Fentiek alapján kéri a testületet, hogy az rendeletalkotási javaslatot az előterjesztésnek 
megfelelően fogadja el. 
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A rendelettervezetet a képviselőtestület egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) 
elfogadta, ezzel egyidejűleg megalkotta a 1/2023. (I.10.) önkormányzati rendeletet a 
településfejlesztéssel, településrendezéssel és településkép-érvényesítéssel összefüggő 
partnerségi egyeztetés helyi szabályiról szóló 8/2017. (X.17.) önkormányzati rendelet 
módosításáról 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
Rendelet egy példánya a jegyzőkönyvhöz csatolva. 
 
2. SZMSZ módosítása 
Előadó: Majer Annamária jegyző 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
A napirend keretében Majer Annamária jegyző elmondta, hogy Berkenye településen a 
Polgármesteri Hivatalban az alább alábbiak szerint végez munkát és tart ügyfélfogadást: 

- kedd 8-12 óra 
- szerda 8-16 óra 
- csütörtök 8-12 óra közötti időpontokban. 

Ez alapján a Szervezeti és Működési Szabályzatot módosítani szükséges. 
Kérte a testületet, hogy a rendelettervezetet az előterjesztésnek megfelelően fogadja el. 
 
A rendelettervezetet a képviselőtestület egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) 
elfogadta, ezzel egyidejűleg megalkotta a 2/2023. (I.10.) önkormányzati rendeletet a Szervezeti 
és Működési Szabályzatról szóló 9/2019. (XII.13.) önkormányzati rendelet módosításáról 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
Rendelet egy példánya a jegyzőkönyvhöz csatolva. 
 
 
3. 2023. évi költségvetés előkészítése 
Előadó: German József polgármester 
              Székely András alpolgármester 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
German József polgármester: 
A könyvelők tájékoztatása szerint az idei évben 10.293.289 forint szolidaritási hozzájárulást kell 
fizetnünk. Ezt azt jelenti, hogy havonta kb. 857.000 forinttal kevesebb támogatás fogunk kapni 
az államtól. A tavalyi évben ezt április hónaptól kellett fizetni az önkormányzatnak, jóval kisebb 
összeget, havonta 79.756.-Ft-ot. 
Az idei magas összeg abból adódik, 2021 őszén a Faluszövetkezet átalakult, az új cég az év végén 
kezdte meg működését és ebben a két hónapban nagyon magas volt az árbevételük. A program 
úgy számolja, hogy ezeket a hónapokat felszorozza 12-vel és ez alapján állapítja meg hogy mennyi 
iparűzési adót fognak fizetni. Az adóerőképességünk ennek következtében kb. 30.000 Ft helyett 
50.000 Ft-ra nőtt, a szolidaritási hozzájárulás mértékét ez alapján határozzák meg. 
Ez úgy gondolom teljes mértékben igazságtalan, azt sem veszik figyelembe, hogy a 
mezőgazdaságban szezonalitás van, nem minden hónapban van ekkora árbevételük.  
Egyedi elbírálást fogunk kérni az ügyben, nem fogom annyiban hagyni. 
 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
A 2023-as év gazdálkodásának tervezése során a korábbiaknál is nagyobb óvatossággal szükséges 
terveznünk az alábbi negatív tényezők figyelembevételével: 
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a) A jelenlegi negatív gazdasági környezet várhatóan egész évben fennmarad, ezzel együtt 
nagyfokú inflációval és magas energiaárakkal kell számolnunk. A vállalkozások gazdasági 
teljesítménye várhatóan stagnál/csökken. 
b) A gazdasági teljesítménytől függetlenül csökkenő iparűzési-adó bevétel várható, mivel a 
kormány sávos iparűzésiadó-kedvezményt adott azoknak a kisvállalkozóknak, akiknek az 
árbevétele nem haladja meg a 25 millió forintot. Az új iparűzési adó törvény 3 bevételi sávot 
különböztet meg (sávosan differenciált adóalap-meghatározás), éves szinten, időarányosítással: 
i. 12 millió Ft-os bevétel alatt: a vállalkozó székhelyére és a telephelyére jutó adóalap 2,5-2,5 
millió Ft. 
ii. 12 millió és 18 millió Ft közötti bevétel esetén: az adóalap 6-6 millió Ft. 
iii. 18 millió Ft-ot meghaladó, de 25 millió Ft alatti bevétel esetén: az adóalap 8,5-8,5 millió Ft; 
ide tartozik az a kisvállalkozó is, aki az SZJA-törvény szerint átalányadózó kiskereskedő, bevétele 
az adóévre nem több 120 millió Ft-nál. 
A fenti változások eredményekképpen a településen adózó kisebb vállalkozások esetében kisebb 
HIPA befizetési összegekkel kell terveznünk. 
c) A válság miatt nehezen kiszámítható kormányzati gazdaságpolitika miatt nehéz megfelelően 
tervezni az éves költségvetést mind bevételi, mind kiadási oldalon, ezért folyamatos nyomon 
követés és figyelem szükséges. 
d) Az idei évben a pályázati lehetőségek várhatóan szűkülnek. 
Az előzetes adatok szerint Berkenye Község költségvetési finanszírozás támogatásának összege 
2023 évben 67 049 746 Ft, ez csökken a 10.293.289 Ft szolidaritási hozzájárulással. 
 
German József polgármester tételesen ismertette, hogy 2023-ban milyen jogcímen mennyi 
támogatást kap az Önkormányzat az államtól. 
 
Ezután felsorolásra került, hogy a tavalyi évben mely tételek lettek betervezve a költségvetésbe. 
A jelenlévők ezután hosszasan átbeszélték az idei évi terveket (pl. hivatal udvarában 
gépjárműtároló kialakítása, Rákóczi utcai járda felújítása, hivatalban mosdók felújítása, HÉSZ 
módosítás, kamerarendszer bővítése, iskola épületének rendbetétele, tornaterem felújítása, 
Kossuth utcai támfal megépítése, vasút területrendezése, egyesületek támogatása), és 
javaslatokat tettek milyen összegek kerüljenek betervezésre. 
 
A képviselők egyetértettek abban, hogy az ismertetett és átbeszélt elképzelések kerüljenek 
beépítésre az önkormányzat 2023. évi költségvetésébe. Kérték a polgármestert, hogy az adatokat 
a könyvelők részére küldje meg. 
 
German József polgármester: 
A decemberi ülésen elfogadtuk a rendeletet a közvilágítás működési rendjéről, mely alapján 
Berkenye község teljes közigazgatási területén a közvilágítás 00.00 és 04.00 óra között szünetel. 
Az államtól 2023-ra a közvilágításra kiegészítő támogatást kaptunk, ez az összeg nagyjából fedezi 
a kiadásokat, így javaslom, egyelőre ne foglalkozzunk az üggyel. 
 
A testület tagjai egyetértettek a polgármester javaslatával. 
 
German József polgármester: 
A hivatal épülete mögött szeretnék csinálni fedett, vasszerkezetes, féltetős tárolót a 
gépjárműveknek (traktor, fűnyíró traktorok, pótkocsi, hótoló lap). 
A hivatal előtti tér felújításánál nagy mennyisségű térburkolat került felszedésre, azt le lehetne 
rakni, így dolgozóinkkal saját erőből meg tudnánk csinálni, csak a tároló anyagát kellene 
megvenni.  
Mivel nagyobb összegről van szó, kérem a testület jóváhagyását. 
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A képviselő-testület a javaslattal egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) 
egyetértett és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

1/2023.(I.9.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatja, hogy a 
Polgármesteri Hivatal épülete mögött lévő szabad, kaviccsal szórt fedetlen 
területen fedett, vasszerkezetes, féltetős tároló épüljön az Önkormányzat 
munkagépei (traktor, fűnyíró traktorok, pótkocsi, hótoló lap) részére.  
A képviselő-testület hozzájárul, hogy a talaj burkolására a Hivatal előtti tér 
felújításkor felszedett nagy mennyiségű térburkolat legyen felhasználva a 
fedett tároló talajának burkolására.  
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a tároló 
megépítéséhez maximum 1.000.000 Ft összegig szükséges anyagot az 
Önkormányzat 2023. évi költségvetése terhére vásárolja meg, a fizikai 
munkaerőt az Önkormányzat biztosítja. 
Határidő: azonnal és értelemszerű  
Felelős: polgármester 

 
 
Székely András Sándor alpolgármester elmondta, hogy az Önkormányzat jelenleg rendelkezik 
szabad pénzeszközökkel (Hosszúbérci közműfejlesztési számla, Hársas utcai beruházás 
maradványösszeg, előző évi pénzmaradvány). Ezen pénzeszközök értéke a jelenlegi magas 
inflációs környezetben folyamatosan romlik, ezért javasolt a likviditás mindenkori biztosítása, 
valamint a vagyonmegtartás és őrzés szabályait maradéktalanul betartva az értékvesztés 
ellensúlyozása érdekében a pénzeszközöket lekötni és/vagy befektetni. 
Az önkormányzat szabad pénzeszközeit lekötheti, illetve állampapír vásárlással hasznosíthatja. 
 
 
A képviselő-testület a szabad pénzeszközök hasznosításával egyhangúlag (5 igen, 0 
ellenszavazattal, 0 tartózkodással) egyetértett és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

2/2023.(I.9.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete elfogadja a 
rendelkezésre álló szabad pénzeszközök hasznosítását 20 000 000 Ft összeg 
erejéig az alábbiak szerint: 
a) Az eszközök kizárólag tőkevédett formában kerülhetnek befektetésre 
lekötött betét vagy állampapír vásárlás formájában. 
b) A befektetést az Önkormányzat számlavezető bankjánál (OTP Bank) lehet 
megvalósítani. 
c) Javasolt mix típusú befektetési forma választása lekötött betét és állampapír 
formájában, figyelembe véve a folyamatos finanszírozási és likviditási 
szükséglet biztosítását. 
 

Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester és alpolgármester 
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4. 2023. évi rendezvénynaptár elfogadása 
Előadó: German József polgármester 
 
A napirend keretében a polgármester elmondta, hogy a terv a nemzetiségi önkormányzattal 
egyeztetve a tavalyi alapján lett összeállítva. 
 
A jelenlévők ezután részletesen átbeszélték a rendezvénytervben szereplő tételeket, majd a 
képviselő-testület egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi határozatot 
hozza: 
 

3/2023.(I.9.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete elfogadja az 
előterjesztésnek megfelelően a rendezvénytervet és 2023-ban az alábbi 
rendezvényeket kívánja megtartani. 
 

Dátum:  Program:    Szervező/Felelős: 
 

01.08.               ÉMNÖSZ Központi megemlékezés- 
Málenkij robot                   Nemzetiségi Önkormányzat 

01.13.               Emléktúra-Málenkij robot   Nemzetiségi Önkormányzat 
02.04.               Hagyományőrző disznóvágás   Települési Önkormányzat  
02.18.               Svábbál     Nemzetiségi Önkormányzat 
03.15.               Ünnepi megemlékezés   Települési Önkormányzat     
03. 24.              Vállalkozói összejövetel   Települési Önkormányzat 
04.01.               Húsvéti készülődés a parókián  Nemzetiségi Önkormányzat 
04.15.               VÉRSZILVA FESZT     Települési Önkormányzat 
04.30.               Majális      Települési Önkormányzat 
05.28.               Gyereknap      Települési Önkormányzat 
06.23.               Idősek napja     Települési Önkormányzat 
07.22.               Nyáresti koncertek 1.   Települési Önkormányzat 
07.                    Nemzetiségi tábor     Települési Önkormányzat 
08.05.               Nyáresti koncertek 2.    Települési Önkormányzat 
08.19.               Nyáresti koncertek 3.    
                          Szent István nap     Települési Önkormányzat 
09.17.               Búcsú-Börzsönyaljai sváb  

települések találkozója    Települési Önkormányzat 
10.                     Irodalmi est    Nemzetiségi Önkormányzat 
10.                     Pálinkafesztivál    Települési Önkormányzat 
11.04.               Márton napi készülődés a parókián Nemzetiségi Önkormányzat 
11.10                Márton napi lámpás felvonulás  Nemzetiségi Önkormányzat 
11.26.                Faludíszítés  
12.03.                1. Adventi gyertyagyújtás 

- termelői piac    Települési Önkormányzat 
12.06.                Mikulás                                                          Nemzetiségi Önkormányzat 
12.10.                2. Adventi gyertyagyújtás   Települési Önkormányzat  
12.17.                3. Adventi gyertyagyújtás  

– Adventi koncert                   Nemzetiségi Önkormányzat 
12.23.        4. Adventi gyertyagyújtás 

-Falukarácsony    Települési Önkormányzat 
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A testület felkéri a polgármestert, hogy a rendezvénytervet hozza a 
lakosság tudomására, küldje meg a német nemzetiségi 
önkormányzatnak.  
Gondoskodjon továbbá a rendezvények megtartásáról, illetve - más 
szervező esetén - a helyszín biztosításáról. 
 

Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 
5. MÁV-ingatlanokkal kapcsolatos kérdések megvitatása 
Előadó: German József polgármester 
 
German József polgármester: 
Szeretném röviden összefoglalni a MÁV ingatlanokkal kapcsolatos helyzetet. 
 

2021. januárjában levélben megkerestek a MÁV fejlesztési és beruházási főigazgatóságától, 
melyben tájékoztattak, hogy Magyarország Kormánya 2018-ban elindította a Magyar Falu 
Programot, melynek keretében a kistelepülések vasútállomásainak fejlesztésére is különítettek 
el forrást. A program keretében a MÁV megújítani kívánta Berkenye vasúti megállóhely 
utasforgalmi létesítményét is. Megküldték a típusépület bemutató kiadványát, melyben 
bemutatták, hogy terv szerint lebontás után egy lapostetős modern épületet építettek volna. 
Akkor jeleztem, hogy önkormányzatunk szerint az épület stílusa nem illeszkedik kellőképpen a 
település képébe, a megvalósítást nem javasoljuk. 
Ezután személyes egyeztetést kértem, helyszíni bejárás során jegyzőkönyvben rögzítésre került, 
hogy az Önkormányzat felméri az épület állapotát, elkészítteti a felújítására vonatkozó műszaki 
leírást és tervrajzokat költségbecsléssel, megküldi azokat a MÁV részére egyeztetés céljából, 
majd figyelembe véve a rendelkezésre álló forráskeretet és az önkormányzati kapacitást, 
megállapodnak a fejlesztés megvalósításában. 
 
Az előző vezetés 2015-ben kezdeményezte a jelenlegi MÁV ingatlanok (84/1, 84/3 hrsz.-ú) saját 
tulajdonba vételét. 
A Magyar Falu nyertes pályázaton végül 25 millió forintot nyert a MÁV az épület felújítására. 
Fontos információ, hogy a felújítás csak akkor valósulhat meg, ha az ő tulajdonukban marad az 
ingatlan, ezért képviselő-testületi határozat született arról, hogy csak a 84/1 hrszú ingatlant 
kérjük tulajdonba. Sajnos a mai napig húzódik az ügy, az utolsó tájékoztatás szerint a 
vagyonkezelői jog megszüntetéséről szóló szerződést 2 miniszternek kell aláírásával záradékolnia, 
ez 2022. novemberi információ. 
A Magyar Falu programban nyert MÁV épület felújításának 2023. április 30-ig kellene 
megvalósulni. Hosszú hónapok óta húzódik, hol a statikai véleményre kellett várni, hol a 
kivitelezői tervekre. Minden a MÁV-on keresztül zajlik, ők választották a kivitelezőket, a 
tervezőket. 2022. júliusban a fejlesztési és beruházási főigazgatóságtól azt a tájékoztatást kaptuk, 
hogy bizonyos munkák átvállalása esetén kb. 33 millió Ft-ból ki tudják hozni az épület felújítását, 
a munkaterület átadása hamarosan megtörténik. A munkák átvállalását írásban meg is 
erősítettem.  
2022. november elején küldött levelükben már arról tájékoztattak, hogy a gazdasági helyzet, a 
megemelkedett árak és a több hónapos tervezési tevékenységi huzavona miatt a költségek 42 
millió forintnál tartanak, a 25 millió forintos tervkeret mellé nem tudnak kiegészítő forrást 
biztosítani. 
Felmerült részükről, hogy az eredeti terv (az épület külső-belső felújítása) helyett a jelenlegi 
épületet lebontanák és egy hagyományos arculatú, de kisebb, új, könnyűszerkezetes épület 
épülne, ezzel a megoldással költségkereten belül maradhatnánk. 
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A terveket megküldték, az épület véleményem szerint jó színvonalú és elfogadható. 
 
 
A volt polgármester asszony és a volt képviselő-testület 2022. decemberében két alkalommal 
megkeresett engem személyesen és elmondták, hogy most tudták meg, hogy az épületet le 
akarják bontani, sérelmezték, hogy a lakosság nem lett tájékoztatva az ügyben. Meg kívánom 
jegyezni, hogy testületi üléseken és falugyűléseken is folyamatos tájékoztatást adtunk a 
témában. 
Elmondták, hogy nem értenek egyet a lebontással, korábban már költöttek az épületre, az ő 
céljuk az volt, hogy önkormányzati tulajdonba kerüljön az ingatlan. 
December 28-án egy levelet juttattak el a képviselő-testület részére.  
Javaslatuk, hogy az Önkormányzat kérje újra a MÁV-tól a vagyonkezelői jogot, majd lehetőség 
szerint saját erőből - társadalmi összefogással - újítsa fel az épületet. 
Azért szüntettük meg a tulajdonba adási folyamatot, mert akkor nem újították volna fel az 
épületet. Ha ezt a megoldást választjuk, elbukjuk a 25 millió forintot. 
Az én célom is az volt, hogy a meglévő épület kerüljön felújításra, hosszú hónapokig erről is volt 
szó, de a jelenlegi nehéz gazdasági helyzet sajnos itt is akadályt állított. 
Úgy gondolom, a falunak az az érdeke, hogy legyen egy szép vasútállomás. Nincs és várhatóan 
nem is lesz annyi pénzünk, hogy saját erőből újítsuk fel az épületet, társadalmi munkára a mai 
világban nem számíthatunk ilyen mértékben. Az is fontos szempont, hogy a tulajdonba adás így 
is évek óta zajlik – rajtunk kívülálló okokból – és még sok év telhet el, mire megkapnánk az 
ingatlant, addig pedig hozzá sem lehetne nyúlni az épülethez még állagmegóvás céljából sem. 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Egyetértek, van egy elnyert pályázatunk, mely alapján az Önkormányzatnak semmibe nem 
kerülne a felújítás. Önerőből biztos, hogy nem lesz lehetőségünk felújítani az épületet. 
 
 
A képviselő-testület tagjai teljes mértékben egyetértettek a polgármester és az alpolgármester 
által elmondottakkal, egyhangúan támogatják az új épület megépítését. 
 
German József polgármester: 
Véleményem szerint sem szabad elszalasztani ezt a 25 millió forintot, manapság rengeteg 
könnyűszerkezetes ház épül, ez nem hátrány, a tervek alapján az épület hagyományos, korhúű  
és szép képet mutat nem úgy, mint az először megküldött lapostetős, modern, faluképbe nem 
illő típusépület. 
A jelenlegi épületet rossz állapotban van, a statikus szerint bár meg lehetne tartani, de hosszú 
távon a fenntartása, karbantartása is jóval nagyobb költség lenne, mint egy új épületnek. 
A főépítész véleménye szerint is az a fontos, hogy külső megjelenésében illeszkedjen a falusias 
településbe. Egy modern technológiával megépített, hőszigetelt és vízszigetelt - nem számít, hogy 
könnyűszerkezettel épült - épület jóval gazdaságosabb a község számára. 
Szerettem volna lakossági fórumot tartani, ahol a MÁV szakemberei tájékoztatnák a falut a 
beruházásról, de elmondásuk szerint nem biztos, hogy lehetőséget kapnak feletteseiktől a 
részvételre, így javaslom, hogy készüljön egy szórólap, melyben tájékoztatjuk a lakókat a 
témában - csatolva a terveket is - lehetőséget adva a véleményformálásra és esetleges kérdéseik 
feltételére. 
 
A testület kérte a polgármestert, hogy írjon választ a volt polgármester asszonynak és a volt 
testületi tagoknak, tájékoztassa őket, hogy az ügyet a következő képviselő-testületi ülésen újra 
tárgyaljuk. 
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6. Vérszilva Feszt előkészületeivel kapcsolatos megbeszélés 
Előadó: German József polgármester 
 
German József polgármester: 
A Feszt-et április 15-re tervezzük, egy héttel húsvét után. A kiszámíthatatlan időjárás miatt 
azonban elképzelhető, hogy a virágzás nem ekkor lesz. 
A programokat a tavalyi alapján tervezzük, a tájházban és a templomban kiállítás lenne, termelői 
piac, véradás, a fogadóban szilvás ételek készítése. Ha van bármilyen ötlet, szívesen veszem. 
Az idei évben is beadtunk pályázatot, bízunk benne, hogy elnyerjük és nem kerül plusz költségbe 
az Önkormányzatnak. 
 
 
7. Beszámoló az elmúlt ülés óta történt eseményekről 
Előadó: German József polgármester 
 
German József polgármester: 
Az adventi hétvégék jó színvonalon, kellő érdeklődéssel, sok résztvevővel zajlottak le, remélem 
az idei évben s meg tudjuk csinálni. Köszönöm a segítők munkáját. 

Az elmúlt hétvégén az Észak-Magyarországi Német Önkormányzatok Berkenyén, a Berkenyei 
Német Nemzetiségi Önkormányzat szervezésében tartották a Málenkij robot megemlékezést. 
Jelen volt két parlamenti képviselőnk, Balla Mihály és Ritter Imre is. A megemlékezés jól sikerült, 
köszönöm a nemzetiségi önkormányzatnak. 

Van esély rá, hogy polgárőr egyesületünk egy szolgálati munkából kivett fiatalabb évjáratú 
gépkocsit kap, várjuk az országos polgárőr szövetség elnökének visszajelzését.   

A decemberi közmeghallgatáson Gill Viktor jelezte, hogy a Zrínyi utcával szemben jó lenne egy 
tükröt felhelyezni. Megkértem az engedélyt a közúttól, megvettük a tükröt, amely már 
kihelyezésre került. 

A lakóparkban a Borostyán köz két végén a közelmúltban a lakók által finanszírozott és társadalmi 
munkával elhelyezett, 3 darab bebetonozott parkolásgátló oszlopot ismeretlen személy letörte, 
majd a szomszédos telkekre dobta. Az ügyet bejelentettük a rendőrségre, kivizsgálása 
folyamatban van. Az oszlopok helyreállításának költségét az Önkormányzat átvállalta. 

 
 
8. Egyebek 
Előadó: German József polgármester 
 
 
Pályázatok 
 
German József polgármester: 
A pályázatok tekintetében nincs változás, hivatalos értesítést még nem kaptunk az Ifjúság és 
Málna-köz utca felújítására beadott pályázatról. Kisebb pályázatok vannak beadva a tornaterem 
felújítására, rendezvényekre, Vérszilva Feszt megtartására, döntésre várunk.  
A LEADER pályázaton nyert 5 millió forintot elköltöttük, utófinanszírozásos pályázat, az év 
folyamán megkapjuk a pénzt. 
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Iskola újraindítása 
 
 
German József polgármester: 
Az iskola újraindításával intenzíven foglalkoztam az elmúlt időszakban.  
A nemzetiségi önkormányzat elnökével, German Veronikával elmentünk a Magyarországi 
Németek Országos Önkormányzatához, ahol megismerkedtünk Appel László nemzetiségi 
szakemberrel, aki annak idején is szakértőként segítette, hogy a berkenyei iskola a szendehelyi 
nemzetiségi iskolához tartozzon és aki elmondta, hogy számukra is megdöbbentő és nagy 
veszteség volt, mikor az előző vezetés ideje alatt megszűnt Berkenyén az iskola. Akkor nem kértek 
tőle segítséget, így mikor tudomást szereztek az intézmény bezárásáról, már késő volt. 
Elmondása szerint vezetésük alatt az egyetlen német nemzetiségi iskola, amelyik bezárt, a 
berkenyei iskola volt. 
Jelenleg úgy néz ki nincs más esély, mint a szendehelyi iskolával közösen indítani újra az iskolát. 
A találkozó után megkerestem Altsach Ignácot, akivel nagyon konstruktív beszélgetés zajlott le 
arról, hogy lehetne megcsinálni Berkenyén az iskolát. Ritter Imre és Balla Mihály parlamenti 
képviselők is támogatásukról biztosítottak. 
Ezt követte egy közös találkozás Appel Úrral és Altsach Ignáccal, majd a szendehelyi iskola 
igazgatójával kiegészülve Berkenyén folytattuk a megbeszélést. 
Appel Úrtól ezután kaptunk a feladatok ütemezéséről egy forgatókönyvet.  
Költségeket még nem tudunk, finanszírozás tekintetében másfélszer annyi pénzt kap a 
nemzetiségi iskola, mint a Klik által fenntartott iskolák, dologi kiadásokban is jobb a nemzetiségi 
iskolák finanszírozása. 
Nagyon fontos, hogy olyan - lehetőleg berkenyei kötődésű - pedagógust találjunk, aki hitelesen 
tudná az iskolát működtetni. Néhány személlyel tárgyaltam és szeretnék még tárgyalni.  
Új információ volt számomra, hogy az indításhoz szükséges 8 szülő nyilatkozata a Klik-kel 
ellentétben nem csak berkenyei szülőt jelent, máshonnan is ide hozhatnák gyermekeiket, ez 
esetben akár reklámozni is lehetne, hogy kiscsoportos iskola indul Berkenyén.  
Terv szerint egy osztály indítanánk, esetleg a másodikosokat megpróbálnánk visszahozni, de erre 
sajnos kicsi az esély. 
A szendehelyiekkel való egyeztetés után következő lépésként minél előbb szeretnék a szülőkkel 
egy szülői értekezletet tartani, de ahhoz az kell, hogy meg legyen a pedagógus személye. 
Egyelőre itt tartok, én nagyon elhatározott vagyok az ügyben, ahogy mindig is mondtam, minden 
tőlem telhetőt meg fogok tenni azért, hogy újra legyen iskola Berkenyén. 
A nemzetiségi önkormányzat meghozta határozatát az iskola újraindításáról, nekünk is 
határozatot kell hoznunk arról, hogy támogatjuk nemzetiségi önkormányzat kezdeményezését. 
 
 
A képviselő-testület ezután egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozatot hozza: 
 
 
 
 
 
 
 
 



12 
 

 
 
 
 

4/2023.(I.9.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete szándéknyilatkozatot 
tesz annak érdekében, hogy Berkenye Községben újra induljon német 
nemzetiségi alsótagozatos tagiskola/telephely. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy ennek érdekében folytasson 
egyeztetést a Berkenyei és a Szendehelyi Német Nemzetiségi Önkormányzat 
elnökével. 
Felkéri továbbá, hogy a határozatot hozza az érintettek tudomására, a tárgyban 
meghozandó döntéseket pedig terjessze a képviselő-testület elé. 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: Polgármester 

 
   
 
 
 
A képviselő-testület ezután zárt ülésen folytatta munkáját. 
 
Nerpel Árpádné 18 óra 29 perckor távozott az ülésteremből. 
 
 
 
 

                 Kmft 
 
 
 

    German József              Majer Annamária 
            polgármester                                                    jegyző 
 
  


